
Kaupunkikehityslautakunta § 34 26.01.2021

Kuntalaisaloite Salon kaupungin metsien hoidosta

3913/00.02.54/2020

Kaupunkikehityslautakunta 26.01.2021 § 34

Valmistelija: kaupungingeodeetti Ari Vainio, ari.vainio@salo.fi,
p. 02 778 5400

Salon Luonnonmetsäsäätiö on 15.10.2020 päivätyllä kirjeellä tehnyt
esityksen, että Salon kaupunki luopuu metsiensä hakkuista 20 vuoden
ajaksi. Perusteena asialle esityksessä mainitaan mm. merkittävän
hiilinielun lisäämisen ja luontoarvojen kasvamisen. Toimenpiteen
arvioidaan myös lisäävän kaupungin luontomatkailuarvoa. Säätiö korostaa
myös, ettei kyseessä ole metsien pysyvä rauhoitus, vaan vastaus yhteen
aikamme suureen ajankohtaiseen ongelmaan. Säätiö toteaa asialla olevan
kaupungin talouden kannalta marginaaliset vaikutukset ja
ilmastomuutoksen torjunta pitää olla keskeinen asia kaupungin toimissa.

Kaupunginvaltuusto on 10.6.2019 § 94 käsitellyt valtuustoaloitteen
avohakkuuttomasta metsänhoidosta Salossa. Päätöksessä on perusteltu ja
linjattu laajemminkin kaupungin metsänhoidon periaatteita. Päätöksessä
todetaan aloitteen mukaiset luonnon monimuotoisuuden säilyttäminen,
hiilinielujen lisääminen sekä monipuolisten virkistysmetsien tarjoaminen
asukkaille soveltuvan mainiosti tavoitteiksi kaupungin metsien hoidolle.
Asiaa on ennen kaupunginvaltuustoa käsitelty kaupunginhallituksessa
13.5.2019 § 193 ja kaupunkikehityslautakunnassa 23.4.2019 § 87.

Kaupungin metsien hoidossa on tehty hyvää pitkäjänteistä yhteistyötä eri
asiantuntijatahojen kanssa. Valtion organisaatioiden ohella merkittävästi
paikallisen metsänhoitoyhdistyksen kanssa sekä luontojärjestöjen mukaan
lukien Salon Luonnonmetsäsäätiö. Kaupungin metsänhoito on paljolti eri
intressien yhteensovittamista. Talouden ohella merkittävää on tarjota
lähimetsiä turvallisen virkistäytymisen ja ulkoilun ohella monimuotoiseen
luonnon huomioimiseen. Luonnonvarakeskuksen tutkimuksen mukaan
hyvin kasvava nuori metsä on paras hiilinielujen kannalta.

Tästä tunnustuksena Salon kaupunki metsänomistajana on 3.12.2020
saanut kunniakirjan kiitokseksi toiminnasta Suomen metsäluonnon hyväksi
yhteisesti ympäristöministeriöltä sekä maa- ja metsätalousministeriöltä.

Kaupunkikehitysjohtaja:

Kaupunkikehityslautakunta katsoo, että kaupungin nykyiset metsänhoidon
periaatteet tukevat tavoitteita talouden ja hiilinielun kannalta sekä
ylläpitävät ja edistävät luonto- ja virkistysarvoja eikä kaupungin metsien
hakkuista luovuta 20 vuoden ajaksi.



Kaupunkikehityslautakunta toteaa Salon Luonnonmetsäsäätiön aloitteen
loppuun käsitellyksi.

Päätös:

Jerina Wallius esitti Sabina Haaviston kannattamana, että päätökseen
lisätään:
Lautakunta katsoo, että Salon tulee metsäsuunnitelmaa tehdessä
huomioida entistä enemmän luontoarvot ja metsien virkistyskäyttö sekä
luonnonsuojelu.

Puheenjohtaja totesi, että oli tehty esittelijän ehdotuksesta poikkeava
kannatettu muutosehdotus, joten asiasta oli äänestettävä. Puheenjohtaja
ehdotti, että toimitetaan nimenhuutoäänestys. Äänestysehdotus
hyväksyttiin.

Ne, jotka kannattavat esittelijän pohjaehdotusta äänestävät JAA ja ne,
jotka kannattavat Jerina Walliuksen ehdotusta äänestävät EI.

Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessaä esittelijän pohjaehdotus sai
yhdeksän (9) JAA-ääntä (Tammi, Mänkäri, Anttila, Eskola,
Hoikkala-Savolainen, Hjelt, Karhulahti, Koski, Turtiainen) ja Jerina
Walliuksen ehdotus neljä (4) EI-ääntä (Wallius, Hellström, Lehti, Haavisto).

Kaupunkikehityslautakunta hyväksyi äänin 9 - 4 esittelijän
pohjaehdotuksen.


